
 1 

   Protokół Nr VIII/19 

z   Sesji Rady Miejskiej w Iławie 

odbytej w dniu 29 kwietnia 2019 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta  w Iławie 

 

VIII Sesję Rady Miejskiej w Iławie odbyto w dniu 29 kwietnia 2019 roku w sali konferencyjnej 

Urzędu Miasta w Iławie przy ulicy Niepodległości 13. Sesję rozpoczęto o godz.1400  a zakończono o 

godz.16.40. 

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Michał Młotek dokonał otwarcia VIII Sesji. Serdecznie powitał wszystkich 

przybyłych na obrady gości i radnych.  

Następnie Przewodniczący poprosił wszystkich o powstanie i uczczenie chwilą ciszy pamięć 

zmarłego w dniu wczorajszym Karola Modzelewskiego- dysydenta, więźnia politycznego lidera 

opozycji i współtwórcę solidarności., senatora I kadencji, Kawalera Orderu Orła Białego. 

Chwila ciszy 

Do liczenia głosów wyznaczył Wiceprzewodniczącego Andrzeja Rykaczewskiego  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności kierowników wydziałów i jednostek organizacyjnych  

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad.2. Przyjęcie porządku obrad  VIII Sesji Rady Miejskiej w Iławie 

Przewodniczący  Rady Michał Młotek  zapytał, czy ktoś ma propozycje zmian do porządku.   

Radny Andrzej Rykaczewski wniósł o zdjęcie z porządku projektu uchwały w sprawie  udzielenia 

100 % obniżki w opłacie targowej dla „Działkowców” handlujących plonami z własnych ogrodów 

działkowych na targowisku miejskim w Iławie. 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie wniosek o zdjęcie z porządku obrad 

projektu uchwały ws. udzielenia 100 % obniżki w opłacie targowej dla „Działkowców” handlujących 

plonami z własnych ogrodów działkowych na targowisku miejskim w Iławie. 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o zdjęcie z porządku projektu uchwały ws. 

udzielenia 100 % obniżki w opłacie targowej dla „Działkowców” handlujących plonami z własnych 

ogrodów działkowych na targowisku miejskim w Iławie został przyjęty pozytywnie  przy 21 głosach.  

Skład rady 21. Obecnych 21 radnych. 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 3  do protokołu.. 
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Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie wniosek o przyjęcie porządku z w/w 

zmianą 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o przyjęcie  porządku z wprowadzonymi zmianami 

został przyjęty pozytywnie przy 21 głosach za. Skład rady 21.  Obecnych 21 radnych. 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 4  do protokołu. 

Przystąpiono do realizacji porządku w następującym brzmieniu:  

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum . 

2. Ustalenie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z VII sesji . 

4. Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Miejskiej Iława  

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 2019-2029, 

2) zmian w budżecie Miasta Iławy na 2019 rok, 

3) zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Warsztatowej 

4) zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Produkcyjnej 

5) nabycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Piaskowej 

6) dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej Iława 

7) przejęcia pojazdów na własność Gminy Miejskiej Iława  

8) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia zmian Lokalnego programu rewitalizacji dla 

miasta Iławy do roku 2023  

9) ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Miejską Iława oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych, od dnia 

1 września 2019 roku 

10) wskazania uczniom niektórych oddziałów klas VI szkół podstawowych, prowadzonych 

przez Gminę Miejską Iława, miejsca realizacji obowiązku szkolnego  

11) określenia sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na terenie miasta Iławy w roku 

2019 

12) obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej  

13) wprowadzenia regulaminu określającego zasady i tryb korzystania z obiektu Ekologicznej 

Mini Przystani Żeglarskiej przy ul. J. Dąbrowskiego 11 A w Iławie. 

14) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia miejsc do prowadzenia handlu w mieście  

15) ustalenia opłat za zajęcie pasa drogowego 

16) odwołania Skarbnika Miasta Iławy  

17) udzielenia pomocy finansowej Gminie Iława na organizację Fiesty Balonowej 
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7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta. 

8. Interpelacje i zapytania radnych (na piśmie  zgodnie zart.24 ust.3-7 z dnia 8 marca 1990 roku o 

samorządzie gminnym). 

9. Wnioski mieszkańców Iławy. 

10. Komunikaty i  oświadczenia. 

11. Zamknięcie obrad  VIII Sesji 

 

Ad.3.  Przyjęcie protokołu z  VII Sesji 

Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że w Biuletynie Informacji Publicznej 

opublikowano oraz wyłożono do wglądu w Biurze Rady Miejskiej protokół  z VII Sesji Rady Miejskiej w 

Iławie. Do chwili rozpoczęcia dzisiejszych obrad, nikt nie złożył pisemnych uwag do powyższego 

protokołu w związku z czym, protokół uważa się  za przyjęty.  

 

Ad. 4. Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Miejskiej Iława  

Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że radni otrzymali pisemną informację przed 

posiedzeniem Komisji; materiał był omawiany  i opiniowany na posiedzeniach komisji.  

Opinie komisji  

 
KOMISJA 

PROBLEMATYKI 

SPOŁECZNEJ 

KOMISJA ROZWOJU 

GOSPODARCZEGO 

BUDŻETU              

I  FINANSÓW 

KOMISJA OŚWIATY 

KULTUTRY SPORTU I 

TRURYSTYKI 
 

I N F O R M A C J E 23 kwietnia 23 kwietnia 24 kwietnia 

Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Miejskiej  
              Iława  
 

Pozytywnie 
jednogłośnie  

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

W dyskusji głos zabrali: 

Radny Włodzimierz Ptasznik powiedział, że powody przyznawania pomocy się nie zmieniły na 

przestrzeni ostatnich lat, jak również liczba osób czy rodzin. Pomocą objętych jest około 5 000 osób. 

Pomoc trafia do osób potrzebujących, ale jest też tak, że pieniądze są marnotrawione, przeznaczane na 

alkohol, co pociąga za sobą inne działania jak awantury czy zakłócanie spokoju. Zapytał, czy MOPS ma 

instrumenty do tego, jak temu zapobiec i skierować do osób faktycznie potrzebujących. Pieniądze 

pochodzą z podatków i nie możemy  pozwolić na ich marnotrawienie.  

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski powiedział, że MOPS w pierwszej kolejności realizuje 

delegacje ustawowe, bazując na oświadczeniach i zaświadczeniach i na ich analizie. Jeśli kryterium jest 

spełnione, to nie ma możliwości przesunięć na mniej lub bardziej potrzebujących. System przyznawania 

pomocy posiada luki i trafia ona być może do osób, do których nie powinna. 
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Dyrektor MOPS Irena Kasprzycka powiedziała, że osoby kwalifikowane do pomocy muszą 

spełniać kryteria. Osobom nadużywającym alkoholu, możliwe jest przyznanie pomocy w naturze, jako 

zakupy w sklepach odpowiedniego asortymentu. Osoby takie się sprzeciwiają temu, ale jeśli wiadomo 

że jest marnotrawiona pomoc, to zamieniana jest na zakupy, posiłki obiadowe, żywność z banku 

żywności. 

Radny Włodzimierz Ptasznik powiedział, że nie tylko policja, ale i MOPS powinien posiadać 

narzędzia do weryfikacji takich zjawisk. 

Dyrektor MOPS Irena Kasprzycka powiedziała, że MOPS stara się pilotować  i monitorować 

trudne rodziny. Zdarzają się sytuacje, że trzeba zabrać dzieci, bo środki są marnotrawione. To trudna 

praca a zaangażowanie pracowników duże.  

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie temat „Ocena zasobów pomocy 

społecznej dla Gminy Miejskiej Iława”  

Rada Miejska zaopiniowała temat „Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Miejskiej 

Iława”  pozytywnie  jednogłośnie 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 5  do protokołu. 

 „Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Miejskiej Iława”  

stanowi załącznik nr 6  do protokołu 

 

Ad.5. Podjęcie uchwały w sprawie: 

1)    zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 2019-2029 

      Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Młotek przekazał informację, że temat był omawiany 

szczegółowo na komisji 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

1) zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Iławy na lata 2019-2029, 

Pozytywnie przy 1 
głosie 
wstrzymującym 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie przy 1 
głosie przeciwnym  

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Przewodniczącego Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
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zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 2019-2029. 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 20 głosach ,,za”  i 1 wstrzymującym podjęła uchwałę w 

sprawie zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 2019-2029. Stan rady 21 

radnych, obecnych na sesji 21 radnych, głosowało 21. 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 7  do protokołu. 

Uchwała VIII/74/19 w sprawie zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata               

2019-2029 stanowi załącznik nr  8  do protokołu 

 

2) zmian w budżecie Miasta Iławy na 2019 rok 

      Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację, że temat był omawiany 

szczegółowo na posiedzeniach komisji 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

2) zmian w budżecie Miasta Iławy na 2019 
rok, 

Pozytywnie przy 1 
głosie 
wstrzymującym 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie przy 1 
głosie przeciwnym  

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Przewodniczącego Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały zmiany  w sprawie 

zmian w budżecie Miasta Iławy na 2019 rok. 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie zmian w 

budżecie Miasta Iławy na 2019 rok . Stan rady 21 radnych, obecnych na sesji 21 radnych, głosowało 21. 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 9  do protokołu 

Uchwała VIII/75/19 w sprawie zmian w budżecie Miasta Iławy na 2019 rok  

stanowi załącznik nr 10 do protokołu 

 

3)  zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Warsztatowej 
 

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację, że temat został przygotowany 

pisemnie i przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  
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Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

3) zbycia prawa własności nieruchomości 
położonej przy ul. Warsztatowej 

Pozytywnie przy 

1 głosie  

przeciwnym  1 

głosie 

wstrzymującym 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

 Rada Miejska w obecności 21 radnych przy 17 głosach ,,za” i 4 wstrzymujących podjęła 

uchwałę w sprawie zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Warsztatowej 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 11  do protokołu. 

Uchwała Nr VIII/ 76/19 w sprawie zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. 

Warsztatowej stanowi załącznik nr 12  do protokołu. 

 

4)           zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Produkcyjnej 
 

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację że temat został przygotowany 

pisemnie i przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

4) zbycia prawa własności nieruchomości 
położonej przy ul. Produkcyjnej 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 
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Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

 Rada Miejska w obecności 21 radnych przy 21 głosach za podjęła uchwałę w sprawie zbycia 

prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Produkcyjnej. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 

radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Uchwała Nr VIII/77/19 w sprawie zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Produkcyjnej 

stanowi załącznik nr 14  do protokołu 

 

5)  nabycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Piaskowej 

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację że temat został przygotowany 

pisemnie i przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

5) nabycia prawa własności nieruchomości 
położonej przy ul. Piaskowej 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie przy 2 
głosach 

przeciwnych  

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rada Miejska w obecności 21 radnych przy 20 głosach ,,za”  i 1 wstrzymującym podjęła uchwałę w 

sprawie nabycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Piaskowej. Skład rady 21, obecnych 

21, głosowało 21 radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Uchwała Nr VIII/78/19 w sprawie nabycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Piaskowej 

stanowi załącznik nr 16  do protokołu 

 

6) dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej Iława 
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Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację że temat został przygotowany 

pisemnie i przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

6) dzierżawy nieruchomości stanowiących 
własność Gminy Miejskiej Iława 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

 Rada Miejska w obecności 21 radnych przy 21 głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie 

dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej Iława. Skład rady 21, 

obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 17  do protokołu. 

Uchwała Nr VIII/79/19 w sprawie dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej 

Iława  stanowi załącznik  nr 18  do protokołu 

 

7) przejęcia pojazdów na własność Gminy Miejskiej Iława  
 

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację że temat został przygotowany 

pisemnie i przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

7) przejęcia pojazdów na własność Gminy 
Miejskiej Iława  

 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie przy 1 
głosie 

wstrzymującym 
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Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rada Miejska w obecności 21 radnych przy 21 głosach ,,za”   podjęła uchwałę w sprawie przejęcia 

pojazdów na własność Gminy Miejskiej Iława  Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 19  do protokołu. 

Uchwała Nr VIII/80/19 w sprawie przejęcia pojazdów na własność Gminy Miejskiej Iława  

Iława stanowi załącznik nr 20 do protokołu 

 

8) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia zmian Lokalnego programu rewitalizacji dla 

miasta Iławy do roku 2023 

 

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację, że temat został przygotowany 

pisemnie i przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

8) zmieniająca uchwałę w sprawie 
przyjęcia zmian Lokalnego programu 
rewitalizacji dla miasta Iławy do roku 
2023  

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

W dyskusji nad powyższym zagadnieniem głos zabrali: 

Radny Włodzimierz Ptasznik powiedział, że lektura LPR była bardzo ciekawa, jednak prosi o 

aktualizację danych dotyczących  możliwości budżetowych miasta na str. 212. Ta część, co jakiś czas 

powinna być aktualizowana. Może to stworzyć problem przy ubieganiu się o środki na miękkie projekty. 

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski powiedział, że zostanie to sprawdzone.  

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada Miejska w obecności 21 radnych przy 21 głosach ,,za”, podjęła uchwałę zmieniająca uchwałę 

w sprawie przyjęcia zmian Lokalnego programu rewitalizacji dla miasta Iławy do roku 2023. Skład rady 

21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 21  do protokołu. 
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Uchwała Nr VIII/81/19 zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia zmian Lokalnego programu rewitalizacji 

dla miasta Iławy do roku 2023 stanowi załącznik nr 22 do protokołu 

 

 

9) ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Miejską Iława oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych, od 

dnia 1 września 2019 roku 

 

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację, że temat został przygotowany 

pisemnie i przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

9) ustalenia planu sieci publicznych szkół 
podstawowych prowadzonych przez 
Gminę Miejską Iława oraz określenia 
granic obwodów publicznych szkół 
podstawowych, od dnia 1 września 
2019 roku 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rada Miejska w obecności 21 radnych przy 21 głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie ustalenia 

planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Miejską Iława oraz 

określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych, od dnia 1 września 2019 roku. Skład 

rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Uchwała Nr VIII/82/19 w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Miejską Iława oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych, od dnia 1 września 2019 roku stanowi załącznik nr 24  do protokołu 
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10)  wskazania uczniom niektórych oddziałów klas VI szkół podstawowych, prowadzonych 

przez Gminę Miejską Iława, miejsca realizacji obowiązku szkolnego 

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację że temat został przygotowany 

pisemnie i przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

10) wskazania uczniom niektórych 
oddziałów klas VI szkół podstawowych, 
prowadzonych przez Gminę Miejską 
Iława, miejsca realizacji obowiązku 
szkolnego  

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rada Miejska w obecności 21 radnych przy 21  głosach ,,za”, podjęła uchwałę w sprawie wskazania 

uczniom niektórych oddziałów klas VI szkół podstawowych, prowadzonych przez Gminę Miejską Iława, 

miejsca realizacji obowiązku szkolnego. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

Uchwała Nr VIII/83/19 w sprawie wskazania uczniom niektórych oddziałów klas VI szkół podstawowych, 

prowadzonych przez Gminę Miejską Iława, miejsca realizacji obowiązku szkolnego 

stanowi załącznik nr 26  do protokołu 

 

11) określenia sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na terenie miasta Iławy w roku 2019 

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację że temat został przygotowany 

pisemnie i przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 
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11) określenia sezonu kąpielowego oraz 
wykazu kąpielisk na terenie miasta 
Iławy w roku 2019 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

W dyskusji nad powyższym głos zabrali: 

Radny Andrzej Rykaczewski zwrócił uwagę, że jest jeszcze jedno dodatkowe kąpielisko, 

nielegalne na Lipowym i w najbliższej przyszłości należałoby się zająć tym, aby je zabezpieczyć, bo 

ludzie będą się tam kąpać.  

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Rada Miejska w obecności 21 radnych przy 21  głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie określenia 

sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na terenie miasta Iławy w roku 2019 . Skład rady 21, 

obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 27 do protokołu 

Uchwała Nr VIII/84/19 w sprawie określenia sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na terenie 

miasta Iławy w roku 2019 stanowi załącznik nr 28  do protokołu 

 

12) obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej 

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację że temat został przygotowany pisemnie 

i przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

 

obywatelskiej inicjatywy 

uchwałodawczej 

 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

Pozytywnie 

przy 1 głosie 

wstrzymującym 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rada Miejska w obecności 21  radnych przy 21 głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie  

obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21  radnych.  
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Przewodniczący Rady Michał Młotek zwrócił uwagę, że w ostatnim czasie  w kilku uchwałach 

zostały wskazane przez wojewodę kolizje prawne i rozmawiał na ten temat z burmistrzem, aby służby 

burmistrza  dokładały wszelkich starań, aby takie sytuacje się nie powtarzały. Jedna uchwała to 

wypadek przy pracy, cztery to już problem.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 329  do protokołu. 

Uchwała Nr VIII/85/19 w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej  

stanowi załącznik nr 30  do protokołu 

Przewodniczący Rady Michał Młotek ogłosił 15 minut przerwy.  

Przerwa w obradach  

Przewodniczący Rady Michał Młotek po przerwie wznowił obrady. 

13) wprowadzenia regulaminu określającego zasady i tryb korzystania z obiektu Ekologicznej Mini 

Przystani Żeglarskiej przy ul. J. Dąbrowskiego 11 A w Iławie 

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację, że temat został przygotowany pisemnie 

i przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

12) wprowadzenia regulaminu 
określającego zasady i tryb korzystania 
z obiektu Ekologicznej Mini Przystani 
Żeglarskiej przy ul. J. Dąbrowskiego 11 
A w Iławie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rada Miejska w obecności 21  radnych przy 21 głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie  

wprowadzenia regulaminu określającego zasady i tryb korzystania z obiektu Ekologicznej Mini Przystani 

Żeglarskiej przy ul. J. Dąbrowskiego 11 A w Iławie Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21  radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 31  do protokołu. 

Uchwała Nr VIII/86/19 w sprawie wprowadzenia regulaminu określającego zasady i tryb korzystania z 

obiektu Ekologicznej Mini Przystani Żeglarskiej przy ul. J. Dąbrowskiego 11 A w Iławie 
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stanowi załącznik nr 32  do protokołu 

 

14) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia miejsc do prowadzenia handlu w mieście 

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację. że temat został przygotowany pisemnie i 

przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia 
miejsc do prowadzenia handlu w mieście  

Pozytywnie przy 1 
głosie 

wstrzymującym 

Negatywnie 
przy 1 głosie za 
3 przeciwnych i 

2 
wstrzymujących 

Pozytywnie przy 3 
głosach za 2 

przeciwnych i 1 
wstrzymującym  

 

W dyskusji nad powyższym głos zabrali: 

Radny Adam Żyliński powiedział, że w latach 90 kwitł handel na Podleśnym, a później położono 

kostkę brukową. Pojawiały się różne próby tego, by działkowcy mogli handlować na chodnikach. 

Kończyło się to różnie, a na dzień dzisiejszy umarło. Trzeba bardzo uważać, aby nie otworzyć znów 

puszki Pandory. Jest to zbyt ryzykowne. Możemy przekroczyć tę linię, która dzieli działkowca od 

spryciarza, który będzie podjeżdżał z ogromną ilością produktów. Po drugiej stronie tej dyskusji są 

prawdziwi handlowcy, którzy płacą ogromne czynsze lub podatek od nieruchomości za swoje sklepy. 

Czy ktoś zapytał ich o zdanie, jak to ma wyglądać? Będzie głosował przeciw. Z jednej strony, temat jest 

bardzo nośny społecznie, ale i bardzo ryzykowny.  

Radny Włodzimierz Ptasznik przedstawił argumenty za tym, że ta uchwała nie będzie dobrym 

rozwiązaniem:  

- uderza ona w przedsiębiorców, którzy zajmują się tam sprzedażą warzyw i owoców, mogą stracić 

pracę,  

- promuje cwaniactwo- pod płaszczykiem działkowców kryje się pomoc tym, którzy zajmują się 

sprzedażą hurtową, 

- istnieje już targowisko miejskie, które jest też miejscem dla działkowców,  

- brak dostosowania warunków higieniczno-sanitarnych do handlu, 



 15 

- trudności z kontrolą osób handlujących, była mowa o tym, iż można to skontrolować, ale jest to 

bardzo trudne, zwłaszcza, że nie mamy straży miejskiej. Jest niezadowolony, że jej nie ma, bo w 

wielu przypadkach była bardzo pomocna, 

- względy estetyczne- jak będą wyglądać skrzynki na murkach.  

Dodał, że nie eliminuje tego tematu, jeśli na te wszystkie zagadnienia znajdzie się odpowiedź, ale 

na dziś ma negatywne zdanie.  

Radny Michał Kamiński podkreśla, że on ma na ten temat odmienne zdanie i chce podać kilka 

argumentów za handlem na murku na Manhattanie:  

- sprzedają tam starsze osoby, które przyniosły z działki pęczek rzodkiewek czy innych drobnych 

rzeczy- nie uważa, żeby było to zagrożenie dla sklepów,  

- dla osób, które tam sprzedają, jest to często nie tylko chęć zarobku, ale także chęć spędzenia 

czasu,  

- Osiedle Podleśne jest to osiedle osób starszych. Mają one daleko na rynek i nie widzi żadnych 

przesłanek do tego, aby musiały tam chodzić. Mogłyby one kupować z Manhattanu.  

- estetyka także nie przekonuje -jest to teren potocznie zwany „Manhattan”.  

Jest to tętno miasta. Ludzie mogą kupić tam coś wartościowego, jest wolny rynek i ludzie powinni 

móc decydować, czy chcą kupić coś ze sklepu, czy właśnie z takiego miejsca.  

Radny Ryszard Foryś powiedział, że w Polsce jest demokracja oraz wolny handel. Każdy kto 

chce, może handlować, a handel zależy od podaży i od popytu. Jeżeli nie będzie ludzi chętnych, aby 

tam kupować, to nikt nie będzie tam stał. Tak jak powiedział przedmówca, przychodzą tam osoby 

starsze, działkowcy, emeryci i renciści, którzy wiemy, jaką mają emeryturę i rentę. Mają oni prawo sobie 

do tego dorobić. Obala mit, o którym mówił Pan Żyliński, że piasek zmieniono na kostkę i się wszystko 

skończyło. Handel był tam nadal, tylko, że do murku jest to teren miejski, a za murkiem spółdzielni. 

Handel był, tylko może my, radni nie korzystamy z tego. Ze starego miasta ludzie jeździli kupić np. 

aronię, czy jakieś inne owoce. Tak jak było już mówione, osiedle Podleśne to osiedle starszych, emeryci 

nie pójdą na rynek. Nie ma mowy, aby te osoby chodziły tam, i z powrotem. Nie każdego jest stać na 

taksówkę, aby jechać i sobie zakupy przywieźć. Charakter sprzedaży jest ten sam, co na rynku. Była 

rozmowa z dyrektor sanepidu, i rzeczywiście, te rzeczy nie mogą być na ziemi, a tutaj właśnie murek 

jest wyższy, dlatego mogą tam stać skrzynki i jest to bardziej estetyczne. Ostatnio ustalono, że w 

spółdzielni mieszkaniowej będzie udostępnione biuro. Jest tam bieżąca woda, więc tutaj już nie ma 

tematu. Są pogłoski, że ludzie się tam bili, że była tam wojna. Nic takiego nie było. Była sprzeczka, ale 

nie jest tragedią jak ludzie się sprzeczają. Są wyznaczone numery od 1-24, każdy będzie musiał przejść 

do sanepidu zgłosić co ma. Następnie, będzie musiał zgłosić się do Urzędu Miasta i na podstawie tego 

zostanie zarejestrowany i dostanie zezwolenie. Straży miejskiej nie musi być. Żyjemy i dajemy sobie 
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radę i teraz też damy sobie radę. Jest dzielnicowy. Współpracujemy z komendą, wspomagaliśmy nawet 

zakup samochodu. Uważa, że będzie współpraca w tym zakresie, a dzielnicowy spokojnie sobie z tym 

poradzi. Nie zaczynamy od nowa, bo to już było. Warunki są spełnione i proszę o przychylenie się dla 

osób, które nie mogą iść na rynek, bo będą za to dziękować radzie.  

Radny Wojciech Szymański stwierdził, że wypowiedzi poprzedników były niespójne. Nie ma 

czegoś takiego, jak Manhattan i prosi, aby nie używać takiego określenia. W tej chwili jest to estetyczne 

miejsce na ulicy Wiejskiej. Nie jest to centrum, ale niewątpliwie pięknie zagospodarowane miejsce i nie 

chciałby, aby zamieniać to w targowisko. Zgodził się z Radnym Forysiem, że mamy demokrację, ale 

demokracja nie oznacza „róbcie co chcecie”. Są wyznaczone miejsca do handlu, do załatwiania potrzeb 

fizjologicznych i na tym polega demokracja oraz Państwo prawa. Odnośnie punktów radnego Ptasznika, 

chciałby dodać kwestię parkingu. Jest tam rotacja, ludzie przyjeżdżają i odjeżdżają, a w momencie, 

kiedy przyjdą osoby handlujące, część ludzi przyjedzie samochodem. W związku z tym zajmą na kilka 

godzin miejsca parkingowe, których tam i tak brakuje. A w kwestii dzielnicowych, którzy mogą sprawdzić 

kto tam handluje, jest sceptycznie nastawiony. W kadencji 2010-2014 postawiono zakaz parkowania 

wzdłuż parkingu na ul. Wiejskiej, po to, że gdy ktoś przyjechał samochodem znacznych gabarytów miał 

problem z wyjechaniem w momencie, gdy parkowały osoby wzdłuż. Ówczesna radna, zahaczyła kiedyś 

o inny samochód, ponieważ nie zmieściła się przy wyjeździe. Od jakiegoś czasu, od likwidacji straży 

miejskiej jakieś 100m od posterunku policji samochody parkują na zakazie i nie ma reakcji policji, więc 

nie łudźmy się, że policjanci będą sprawdzać, czy jest to działkowiec, czy nie.  

Radny Ryszard Foryś odpowiedział, że w ubiegłym roku dzielnicowy dał 3 mandaty parkującym                

i on to nadzoruje.  

Radny Tomasz Woźniak powiedział, że jest po jednej i po drugiej stronie. Ze względu na to, że nie 

otrzymał do wglądu umowy, która miałaby ustalać tryb i zasady, to ciężko jest dyskutować. Jest na tym 

osiedlu bardzo często i widzi nie tylko działkowców, a często też duże stoiska i handlujących, którzy 

zostawiają śmieci i nieporządek. Rozmawiamy też o demokracji i wolności rynku. Czy te podmioty płacą 

podatki od sprzedaży? Czy działkowcy mają kasy fiskalne i zarejestrowaną działalność? Jak to jest 

uregulowane? Dużą trudnością jest określenie, jakie osoby mogą tam rzeczywiście handlować.  

Radny Michał Kamiński dodał, że osoby sprzedające powinny tam być. Powinno to być w interesie 

naszym i naszych dzieci. Sprzedają one towar dobrej jakości, ze swoich działek, prawdziwie 

ekologiczny. Wiem, że znajdują się tam też osoby zajmujące się handlem na co dzień, ale osobiście 

wolałby, aby była tam taka jedna, czy dwie osoby, niż jakbyśmy mieli usunąć cały ten handel kosztem 

starszych osób, chcących dorobić sobie do emerytury i sprzedać to, co same wyhodowały. Boi się, że 

jeśli zaczniemy tak do tego podchodzić, to zniechęcimy te osoby i sami sobie zrobimy pod górkę. Być 

może będziemy mogli kupić „ekologiczne” rzeczy w sklepie drożej, ale to, czy faktycznie będą one 

ekologiczne będzie kwestią dyskusyjną.  
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Radny Wojciech Szymański podkreśla, że nie jest on przeciw sprzedaży ekologicznej. Ale my nie 

dyskutujemy o tym, czy można sprzedawać czy nie. Chodzi o miejsce do tego wyznaczone. Nic nie stoi 

na przeszkodzie aby Ci ludzie sprzedawali to w miejscu do tego przeznaczonym, czyli na targowisku 

miejskim. 

Radny Dariusz Paczkowski powiedział, że są miasta, w których idąc z działki i mając troszeczkę 

za dużo, można to wystawić. Osoba w 5-10 minut pozbywa się tego co ma i idzie do domu. Natomiast 

robienie z tego handlu nie podoba mu się. Tym osobom trzeba pomóc w zbyciu tego, ale na zasadzie 

idę tam, wystawiam i w 5-10 minut już mnie tam nie ma.  

Przewodniczący Rady Michał Młotek ogłosił przerwę w obradach.  

PRZERWA w obradach 

 Przewodniczący Rady Michał Młotek po przerwie wznowił obrady.  

Zastępca Burmistrza Dorota Kamińska powiedziała, że była to inicjatywa mieszkańców. Zanim 

podjęto temat w tym zakresie, to zwrócono się do wszystkich służb, aby rozwiać wątpliwości, czy tam w 

ogóle można handlować. Pierwszy był sanepid, który wykazał zainteresowanie i akceptację takiego 

rozwiązania, a drugi był Państwowy Inspektorat Sanitarny i dyrektor też wskazała akceptację tego 

pomysłu jednocześnie mówiąc, co musi być spełnione, oraz zwrócono się do prezesa spółdzielni 

mieszkaniowej i był na to przygotowany. Oprócz mapki, którą opracował oraz projektu umowy, wszystko 

było gotowe i było bardzo duże zainteresowanie tym. Wszystkie trzy instytucje bardzo pozytywnie się do 

tego odniosły. W SM dałoby się zabezpieczyć dostęp do wody i toalety. Chodziło o to, aby podlegało to 

pod miasto, a nie spółdzielnię, ponieważ spółdzielnia nie ma takich narzędzi, a miasto mogłoby mieć. 

Posiłkując się decyzją burmistrza i mogłoby być to zweryfikowane przez policję bądź przez pracownika 

Urzędu, czy dana osoba ma pozwolenie. Pozwolenia byłyby wydawane tylko dla właścicieli ogrodów 

przydomowych i ogrodów działkowych i to też jest łatwe do weryfikacji. Nie możemy z góry zakładać, że 

będzie tam cwaniactwo. Ma to mieć charakter sprawdzający. Próbujemy przedstawić próbę projektu 

uchwały, z takim zastrzeżeniem, że jeśli zainteresowani nie będą postępować zgodnie z wydaną 

decyzją, to będą one wycofane i uchylone. Trudno wyobrazić sobie, aby na niecałym 1metrze był 

producent z ogromną produkcją. O estetykę dbają wszyscy mieszkańcy. Taka była umowa, że osoby 

zabierają te śmieci ze sobą i dbają o te miejsca. Nie wiem, czy wolno skazywać wszystko na 

niepowodzenie dopatrując się czegoś. Przez 6 lat, gdy mogła to obserwować, zawsze był tam drobny 

handel. Chodzi tylko o to, aby to sformalizować. Osoby sprzedające te drobne owoce i warzywa 

uniknęłyby kar. Umowy byłyby imienne, i tylko dana osoba mogłaby tam handlować. Jeśli chodzi o 

urząd skarbowy są to indywidualne rozliczenia. Każdy musiałby zgłosić się do sanepidu, czy weterynarii 

a w kwestii pieniędzy być w zgodzie z urzędem skarbowym.  

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski dodał, że jest to okres próbny. Były dwa spotkania z 

mieszkańcami, którzy to zainicjowali i dostali komunikat, że jeśli miasto zgodzi się i pomoże to wiele 
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zależy od tych mieszkańców. Od tego, czy będą zachowywać porządek, czy będą kłótnie oraz kto 

będzie tam handlował. Mieszkańcy dostali sygnał, że jeśli się to nie sprawdzi, to kolejne pozwolenia nie 

będą wydawane. Była chęć współpracy ze strony mieszkańców i jako urząd zadeklarował się  dopytać 

w instytucjach zewnętrznych i tam dostaliśmy zielone światło. Stąd próba uregulowania tego w formie 

uchwały. Niezależnie czy podjęta zostanie ta uchwała, handel tam będzie. Teraz jest kwestia, czy 

spróbujemy to uregulować na okres próbny, czy nie. Jest to próba uregulowania i niesie za sobą pewne 

ryzyko, ale jesteśmy od tego, aby je czasem podjąć i nie narazić się na zarzut bezczynności, czy 

odrzucenia tego na wstępie. Apeluję, o przychylność na próbę 3-4 miesięcy, a po okresie wakacyjnym 

razem z mieszkańcami na spotkaniu zostanie to podsumowane i będzie warunkować kolejny rok. 

Trzeba dbać o to, by miasto żyło, a żyło będzie wtedy, gdy będzie więcej ludzi. Jest to element, który 

przywróci tkankę społeczną na tzw. Manhattanie. Mieszkańcy mają świadomość, że jeśli nie będzie tam 

porządku to w przyszłym roku pozwoleń nie będzie.  

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rada Miejska w obecności 21  radnych przy 6 głosach ,,za”, 11 przeciwnych i 4 wstrzymujących nie 

podjęła uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia miejsc do prowadzenia handlu w mieście 

. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21  radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 33  do protokołu. 

15) ustalenia opłat za zajęcie pasa drogowego 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

13) ustalenia opłat za zajęcie pasa 
drogowego  

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
przy  2 

wstrzymujących 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rada Miejska w obecności 21  radnych przy 21 głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie  

ustalenia opłat za zajęcie pasa drogowego. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21  radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 34  do protokołu. 

Uchwała Nr VIII/87/19 w sprawie ustalenia opłat za zajęcie pasa drogowego 
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stanowi załącznik nr 35  do protokołu 

16) odwołania Skarbnika Miasta Iławy 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

odwołania Skarbnika Miasta Iławy  

Negatywnie przy 

2 głosach  

przeciwnych i 4 

wstrzymujących 

Negatywnie 

przy 2 głosach 

za 3 

przeciwnych i 1 

wstrzymującym 

Negatywnie 

przy 1 głosie za 3 

przeciwnych i 2 

wstrzymujących 

 

W dyskusji nad powyższym głos zabrali: 

Radny Adam Żyliński powiedział, że bardzo często słyszy się o tym, że gdy pojawia się nowy wójt 

czy burmistrz, ma on prawo „zbójeckie”, by dobrać sobie personel i ludzi. Relacje między burmistrzem a 

skarbnikiem nie muszą być wypełnione miłością, co nawet wynika z formy odwołania skarbnika przez 

radę. To rada musi wyrazić zgodę. Dzisiaj korzystamy ze swoich kompetencji i nie możemy mówić o 

tym, że burmistrz może dobierać sobie ludzi. Uzasadnienie odwołania skarbnika jest myleniem pojęć. 

Za wykonanie budżetu odpowiada burmistrz. Skarbnik jest tylko współautorem wykonania projektu. 

Powoływanie się na to, że w okresie kończącym rok kalendarzowy doszło do zachwiania, to jest to 

przypadłość każdej ambitnej gminy. Zawsze na koniec roku jest tak, że w wielu gminach pada strach, 

jak to wszystko rozliczyć i poskładać. Jest to rzecz naturalna, że przy bardzo napiętym budżecie 

zdarzają się przesunięcia płatności. Zdaniem radnego jest to rzecz chybiona, bardzo niepożądana i 

szkodząca miastu. 

Radny Edward Bojko oświadczył, że nie widzi żadnego uzasadnienia, aby głosować za. 

Obserwuje od wielu lat panią skarbnik i przy małym doświadczeniu burmistrza w kierowaniu miastem 

Pani Moszczyńska będzie mu potrzebna. Dlatego będzie przeciwko uchwale.  

Radny Włodzimierz Ptasznik  powiedział, że tak samo burmistrz Żyliński jak i on dokonywali 

zmian. Uważam, że można nazwać to nawet i zbójeckim prawem, ale osobiście twierdzi, że człowiek, 

który zarządza miastem i podejmuje wiele istotnych decyzji dla miasta, musi otoczyć się ludźmi 

zaufanymi. Nie ma nic do pani skarbik, bo sam powoływał ją do pracy w urzędzie miasta. Rozumie w 

pewnym sensie burmistrza, który dąży, by otoczyć się swoimi ludźmi i mieć spokojne noce w razie 
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kontroli. A widzi, że gdzieś nastąpił błąd i jest to naruszenie dosyć poważne. Uważa, że jest to prawo 

każdego burmistrza, aby móc dobrać sobie ludzi, żeby za rok czy dwa nie powiedzieć, że miał on inne 

zdanie, ale rada się nie zgodziła. Osobiście chciałbym pomóc burmistrzowi, bo sam znajdował się                   

w sytuacji, gdzie trzeba dokonać pewnych zmian.  

Radny Wojciech Szymański powiedział, że Radny Ptasznik słowami, że burmistrz ma prawo do 

otoczenia się swoimi ludźmi wywołał go do głosu. Nie zgadza się z nim w tej kwestii. Jest to błędne 

pojęcie. W momencie, w którym to miasto będzie własnością burmistrza, wtedy będzie można otaczać 

się swoimi ludźmi. Natomiast w obecnej sytuacji, burmistrz musi otaczać się ludźmi kompetentnymi                  

i rada też ma za to odpowiadać. Tak jak powiedział radny Żyliński, ustawodawca tworząc prawo, że to 

rada musi wyrazić na to zgodę, prawdopodobnie przewidział tego typu posunięcia. 

Radny Adam Żyliński  powtórzył, że prawem burmistrza jest dobieranie sobie ludzi, za wyjątkiem 

jednej sytuacji o której mowa dziś. Zapytał, dlaczego ustawodawca w ten sposób przewidział ustrój 

skarbnika, że jest powoływany i odwoływany przez radę, bo to sytuacja szczególna i krucha. Rada 

odbierając sobie prawo i przywołując argument, że burmistrz ma sobie prawo dobierać kadrę, łamie                

tę zasadę i nie czuje ustroju samorządowego. 

Radna Elżbieta Prasek powiedziała, że jest tego samego zdania, drugi raz to przerabia. Pierwszy 

raz za burmistrza Ptasznika tez był szokiem. Powiedziano wówczas, że taka jest konieczność. 

Księgowa jest pierwsza po burmistrzu i musi mieć do niej zaufanie, aby prowadzić miasto. Nie wie kto 

zastąpi obecnego skarbnika w trudnej sytuacji finansowej miasta. Ma nadzieję, że burmistrz ujawni kto 

zastąpi obecnego skarbnika. Burmistrz dobiera sobie skarbnika, jak szef w firmie księgową, bo jeśli do 

niej nie ma zaufania to firmy nie pociągnie. Finanse to bardzo ważna rzecz. Nie ma nic osobiście do 

pani skarbnik powołanej przez burmistrza Ptasznika, i po raz kolejny staje przed taką sytuacją. Nie wie 

co się stało, rada musi się dostosować do sugestii burmistrza. Sytuacja nie jest jasna. 

Radna Ewa Jackowska dodała, że burmistrz zobowiązał się na komisji do kontynuacji zatrudnienia 

pani Moszczyńskiej i chciałaby, aby to tu wybrzmiało. 

Radny Włodzimierz Ptasznik powiedział, że radny Szymański wziął dosłownie, to co powiedział. 

Jeśli się nie ma zaufania, to nie ma współpracy. Burmistrz w tym przypadku ma prawo współpracować    

z osobami, które darzy zaufaniem. Bywa to przykre, bo są to fachowcy. 

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski zwracając się do radnego Żylińskiego powiedział, że                    

w swojej wypowiedzi zbudował on wokół ustawy taką narrację, jakby chciał złamać prawo. Przypomniał, 

że ustawa o samorządzie gminnym daje możliwość zmiany burmistrzowi skarbnika z takim 

obwarowaniem, że zgodę wydaje rada miasta. Prosi, aby nie konstruować opinii, że dzieje się coś 

nadzwyczajnego, to normalna procedura przewidziana w prawie, stosowana przez poprzednich 

burmistrzów i również z tego prawa chce skorzystać. Takie jest prawo burmistrza, ale                                   
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i odpowiedzialność za całe miasto. Jeśli coś pójdzie nie tak, rozliczany jest burmistrz i ponosi pełną 

odpowiedzialność, więc daje sobie prawo do skorzystania z tego legalnego ustawowego mechanizmu. 

Cała procedura konstruowania budżetu nie jest prosta, bo wiele danych trzeba oszacować                        

i przemyśleć, bo nie wszystko da się przewidzieć. Wnioski o płatność składane w projektach unijnych 

mają swoją procedurę. Rozliczenie trwa miesiąc dwa lub trzy. Wnioski o rozliczenie końcowe są 3- 

miesięczne i jeśli osoba odpowiedzialna za konstruowanie budżetu widzi, że to przypada na koniec 

roku, powinna wziąć to pod uwagę. Niedopuszczalna jest sytuacja, kiedy jednostki miejskie dzwonią, lub 

w kuluarach mówi się, że od wielu lat dostały pierwszy raz przykaz wstrzymania się lub niepłacenia 

faktur. Sytuacja bez precedensu i przyznaje, że był zdziwiony, bo było to krótko po zaprzysiężeniu, 

gdzie nie przypuszczał, że z taką sprawą przyjdzie mu się borykać w pierwszych dniach. Trzeba było 

się z tym na spokojnie zmierzyć i to przeprowadzić. Nie wszystko da się oszacować, ale pewne 

mechanizmy jak wnioski o płatność w projektach unijnych da się oszacować. Urzędnicy sygnalizowali, 

że ta płatność zazwyczaj jest robiona w ostatnim momencie, ponieważ projekt musi przejść szereg 

kontroli i to w konstrukcji budżetowej powinno wybrzmieć. Pytał skarbników ościennych gmin, czy taka 

sytuacja miał kiedykolwiek miejsce. Odpowiedzieli, że nie i nawet w jednostkach organizacyjnych nie 

zdarzyło się, aby faktury były wstrzymywane. Sugerowano, że nigdy takiej sytuacji nie było przy 

jednostkach organizacyjnych. Bo urzędowi może się zdarzyć, ale jak jednostka organizacyjna ma taki 

przykaz, to coś jest nie tak. Dobrze wiemy jak listopad i grudzień wyglądał. Wielu z radnych pytało, czy 

to prawda. Uważa, że można było to przewidzieć, biorąc pod uwagę zobowiązania i harmonogram 

pracy marszałka, który w taki  a nie inny sposób rozlicza projekty. Zajmował się projektami dwanaście 

lat i zawsze było tak, że ta płatność końcowa jest najdłużej procedowana i zawsze powinno być to brane 

pod uwagę, zwłaszcza przy refundacji poniesionych kosztów. To jest pełna odpowiedzialność 

burmistrza i zwraca się do rady z taką uchwałą z prośbą o pozytywne zaopiniowanie.  

Radny Adam Żyliński powiedział, że porównując do 12 lat z projektami unijnymi, on 16 razy 

dobiegał kresu,  jeśli chodzi o rok kalendarzowy i zamykanie budżetu miasta, nie przypomina sobie 

słodyczy z tym związanej  i szczególnego komfortu, zawsze to była łamigłówka i gimnastykowanie do 

końca. Tak jest w każdej ambitnej gminie, nie takiej która dryfuje i nie podejmuje żadnego ryzyka, nie 

sięga po europejskie środki. Nie zamierza dalej dyskutować, ale prosi o jedną rzecz, aby dzisiejsza 

dyskusję zapamiętać w perspektywie kolejnych lat samorządu i realizacji budżetu i ten komfort, o którym 

burmistrz mówi.  

Nie powiedział, że burmistrz łamie prawo tylko mówi o swoich kompetencjach i możliwościach, a on 

sygnalizuje radzie, aby skorzystali ze swoich kompetencji przewidzianych przez ustawodawcę. A na 

pytanie  „nie wiem jak się zachować” odpowiada: „zachowaj się przyzwoicie”. 

Radny Wojciech Szymański przytoczył jeszcze jeden argument, o którym wspomniał już na 

komisji, że zamiana skarbnika powinna być zamianą. Za kadencji burmistrza Ptasznika, była taka 
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sytuacja, ale wtedy zaproponowano konkretną osobę w zamian. Zachowując proporcje, które powinny 

być zachowane w tej sytuacji, powinna być przeprowadzona konstruktywna rekonstrukcja „rządu”- 

większość parlamentarna odwołuje premiera wskazując nowego kandydata, na zasadzie wymiany. 

Rada jest stawiana przed niewiadomą i nie wie, kogo burmistrz proponuje na to miejsce. Może to będzie 

osoba niekompetentna i to też jest element, który należy brać pod uwagę przy głosowaniu. 

Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że nie usłyszał potwierdzenia od burmistrza 

tego co powiedziała radna Jackowska  

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski potwierdził, że rozmawiał na ten temat z Panią 

Moszczyńską i również wyraziła chęć współpracy w przypadku pozytywnego zaopiniowania uchwały, 

wiec współpraca będzie kontynuowana. 

 Konstrukcje tego mechanizmu mogą być różne, ale nie robi nic ponad to, co stanowi ustawa- 

burmistrz ma prawo złożyć wniosek, rada to  rozpatruje i tym trybem idzie. Możliwe są różne warianty, w 

uchwale jest zapis o odwołaniu z dniem 31 lipca, po to aby mieć na spokojnie czas na znalezienie 

osoby kompetentnej i merytorycznie przygotowanej do tego stanowiska. Ma wrażenie że jakikolwiek 

zaproponowany mechanizm byłby zły, bo proponując od razu nowe nazwisko byłby zarzut, że chce 

kogoś swojego, kiedy szuka, to że nie ma kompetentnej osoby. Pojawiają się w komentarzach nazwiska 

osób przygotowywanych do takich a nie innych funkcji, wiele rzeczy jest kreowanych nie wiadomo po co 

na siłę, po to aby wprowadzić zamęt.  

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rada Miejska w obecności 21  radnych przy 11 głosach ,,za”  i 10 przeciwnych podjęła uchwałę w 

sprawie odwołania Skarbnika Miasta Iławy. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21  radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 36  do protokołu. 

Uchwała Nr VIII/88/19 w sprawie odwołania Skarbnika Miasta Iławy 

stanowi załącznik nr 37  do protokołu 

17) udzielenia pomocy finansowej Gminie Iława na organizację Fiesty Balonowej 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 
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udzielenia pomocy finansowej Gminie Iława 
na organizację Fiesty Balonowej 

Pozytywnie przy 2 
głosach 
wstrzymujących 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie przy 2 
głosach 

wstrzymujących  

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rada Miejska w obecności 21  radnych przy 18 głosach ,,za”  i 3 wstrzymujących podjęła uchwałę w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Iława na organizację Fiesty Balonowej. Skład rady 21, 

obecnych 21, głosowało 21  radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 38  do protokołu. 

Uchwała Nr VIII/89/19 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Iława na organizację Fiesty 

Balonowej stanowi załącznik nr 39  do protokołu 

 

Ad.6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta 

W okresie międzysesyjnym Burmistrz Miasta Iławy oraz Zastępcy Burmistrza Miasta Iławy wzięli udział 

między innymi w: 

Burmistrz 

1. wizycie studyjnej z Kierownikiem Wydziału Utrzymania Mienia Komunalnego, Julią Bartkowską  

i spotkaniu z przedstawicielami Warmińskiej Ligii Wraków  

2. spotkaniu ze Stanisławem Wierzbowskim Z Lubawskiego Przedsiębiorstwa Budowlanego 

3. spotkaniu z Piotrem Lulkowskim, założycielem Muzeum Grafiki 

4. Międzyszkolnych Igrzyskach Sportowych 

5. wizycie studyjnej na ul. Biskupskiej 12 z Kierownikiem Wydziału Utrzymania Mienia 

Komunalnego, Julią Bartkowską 

6. spotkaniu z opiekunem Młodzieżowej Rady Miasta, Tomaszem Woźniakiem 

7. Sesji Rady Powiatu 

8. spotkaniu z lokalnym fotografem Czesławem Wasłowskim oraz Kierownikiem Wydziału 

Komunikacji Społecznej, Beatą Furmanek 

9. spotkaniu z dyrektorami jednostek organizacyjnych 

10. spotkaniu z Dyrektorem PTTK w sprawie pomostu dla kajakarzy przy Wyspie Młyńskiej 

11. spotkaniu z dyrektorami szkół i przedszkoli miejskich 

12. spotkaniu z Andrzejem Łata z Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad 

13. IV Niebieskim Marszu dedykowanym osobom z autyzmem 
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14. spotkaniu z Anonimowymi Narkomanami w Ośrodku Psychoedukacji, Profilaktyki, Uzależnień  

i Pomocy Rodzinie 

15. spotkaniu w sprawie miejskich placów zabaw 

16. spotkaniu z przedstawicielami Biura Miss Polski 

17. spotkaniu z prezesem Iławskich Wodociągów, Jerzym Bieregiem 

18. spotkaniu z Małgorzatą Pasikowską z Radia Eski 

19. Powiatowej konferencji organizowanej przez Powiatową Stację Sanitarno-Epidemilogiczną  

w Iławie we współpracy ze Starostwem Powiatowym w Iławie z okazji Światowego Dnia Zdrowia - 

obchodzonego w roku bieżącym pod hasłem: "Uniwersalny zasięg/dostęp do opieki zdrowotnej, 

szczególnie podstawowej opieki zdrowotnej"  

20. Zebraniu sprawozdawczym Zarządu WOPR Województwa Warmińsko - Mazurskiego Oddziału 

Miejsko - Powiatowego w Iławie  

21. Targach Kynologicznych oraz VI Krajowej Wystawie Psów Rasowych 

22. naradzie z Kierownikami Wydziałów Urzędu Miasta 

23. spotkaniu z Dyrektor Iławskiego Centrum Kultury, Ewą Wiśniewską oraz przedstawicielkami 

Związku Gęsin 

24. spotkaniu z administratorem cmentarza przy ul. Piaskowej, Anną Kozań 

25. spotkaniu z Dyrektor Iławskiego Centrum Kultury, Ewą Wiśniewską oraz grupą mieszkańców 

Iławy w sprawie nowego festiwalu w mieście - Soundlake Festival 

26. spotkaniu z Tomaszem Dziedzianowiczem z firmy Inter-Broker 

27. spotkaniu z Moniką Smolińską oraz Mariuszem Sadowskim, Dyrektorem Szkoły Podstawowej  

nr 5 w Iławie 

28. spotkaniu z załogą żłobka przy Przedszkolu Miejskim nr 2 

29. Posiedzeniu Zarządu i Zgromadzeniu Związku Gmin Kanału Elbląskiego i Pojezierza Iławskiego 

30. spotkaniu grupy roboczej ds. powstania muzeum w Iławie 

31. spotkaniu z Hubertem Rólkiewiczem w sprawie animacji na pumptracku i skateparku 

32. wizycie studyjnej na Plaży Miejskiej przy ul. Kajki z Mieczysławem Pietroczukiem oraz 

pracownikami Iławskiego Centrum Sportu, Turystyki i Rekreacji 

33. spotkaniu z Marleną Rogowską, Dyrektor ZLOT-u 

34. spotkaniu z niemiecką delegacją z Hof 

35. Akcji "Iława sprząta Iławę" zainicjowanej przez Miss Eath Poland - Aleksandrę Grysz 

36. Finale wojewódzkiego turnieju „Z Podwórka na Stadion o Puchar Tymbarku” 

37. Koncercie wiosennym "Wiosenna muzykoteka" w wykonaniu uczniów, absolwentów  

i nauczycieli - solistów oraz zespołów Państwowej Szkoły Muzycznej w Iławie 

38. spotkaniu z przedstawicielami ZLOT-u 
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39. spotkaniu z Sławomirem Klec Pilewskim ze Stowarzyszenia Prusów 

40. spotkaniu z Wojciechem Kopeć w sprawie Biegu IPB 

41. wizycie w Samorządowej Szkole Podstawowej nr 3 w Iławie 

42. wizycie w Szkole Podstawowej nr 1 w Iławie 

43. wizycie w Iławskich Wodociągach 

44. spotkaniu ze Zbigniewem Pawłowskim oraz Anną Chudzikowską z Iławskiego Przedsiębiorstwa 

Budownictwa Społecznego  

45. spotkaniu z Wójtem Gminy Iława, Krzysztofem Harmacińskim oraz Prezesem Iławskich 

Wodociągów, Jerzym Biereg 

oraz licznych spotkaniach z mieszkankami i mieszkańcami miasta 
I Zastępca: 

1. Warsztacie planistycznym 2019 dla przedstawicieli partnerów stowarzyszonych   

2. spotkaniu z Arkadiuszem Karpińskim ze Stowarzyszenia "Przystań" w sprawie stypendiów 

3. spotkaniu z Antonim Kwaśniewskim oraz Adamem Barańskim ze Stowarzyszenia "Dzieci wojny" 

4. spotkaniu z Wiesławem Skrobotem w sprawie muzeum 

5. spotkaniu z przedstawicielem firmy Koma 

6. spotkaniu z opiekunem Młodzieżowej Rady Miasta, Tomaszem Woźniakiem 

7. spotkaniu z Polskim Stowarzyszeniem Jazzowym 

8. spotkaniu a radnym miejskim, Tomaszem Sławińskim dot. zabezpieczenia medycznego imprez 

masowych 

9. spotkaniu z dyrektorami jednostek organizacyjnych 

10. Wernisażu wystawy prac studentów II i III roku pracowni fotografii, które odbyło się w Miejskiej 

Bibliotece Publicznej 

11. spotkaniu z Michałem Szynaką z firmy Szynaka-Meble 

12. spotkaniu z dyrektorami szkół i przedszkoli miejskich 

13. IV Niebieskim Marszu dedykowanym osobom z autyzmem 

14. spotkaniu z rodzicami klas szóstych Samorządowej Szkoły Podstawowej nr 3 w Iławie  

dot. przeniesienia dzieci do Szkoły Podstawowej nr 1 w Iławie 

15. Szkoleniu obronnym dla wójtów i burmistrzów pn.: "Pozamilitarne przygotowania obronne  

w gminie" organizowanym przez Wojewodę Warmińsko-Mazurskiego 

16. naradzie z Kierownikami Wydziałów Urzędu Miasta 

17. spotkaniu z Moniką Smolińską oraz Mariuszem Sadowskim, Dyrektorem Szkoły Podstawowej  

nr 5 w Iławie 

18. spotkaniu z załogą żłobka przy Przedszkolu Miejskim nr 2 
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19. spotkaniu z przedstawicielami firmy KOMA, spółdzielni oraz wspólnot w sprawie odbioru odpadów 

komunalnych w mieście  

20. Występach Zespołu Integracji - prezentacji prac Klubu Seniora 

21. spotkaniu w Samorządowej Szkole Podstawowej nr 3 z rodzicami dzieci z klasy 6d w sprawie 

przenosin do Szkoły Podstawowej nr 1 

22. spotkaniu z Leszkiem Jankowskim z Powiatowej Rady OPZZ Iława 

23. spotkaniu z Joanną Bażyłyną, przedstawicielką Spółdzielni socjalnej   

24. Koncercie wiosennym "Wiosenna muzykoteka" w wykonaniu uczniów, absolwentów i nauczycieli  

- solistów oraz zespołów Państwowej Szkoły Muzycznej w Iławie 

25. spotkaniu organizacyjnym ze służbami w sprawie Lotniczej Majówki 

26. spotkaniu z Anną Krzyżanowską z Iławskiego Nadleśnictwa 

27. spotkaniu z Bartłomiejem Głuszak prezesem Federacji FOSa 

28. spotkaniu z Wojciechem Kopeć w sprawie Biegu IPB 

29. wizycie w Iławskich Wodociągach 

30. spotkaniu z Piotrem Stawickim, inspektorem Ochrony Danych Osobowych 

31. spotkaniu ze Zbigniewem Pawłowskim oraz Anną Chudzikowską z Iławskiego Przedsiębiorstwa 

Budownictwa Społecznego  

32. spotkaniu dot. sposobu przekazania autobusów miejskich z pracownikami Wydziału Planowania, 

Inwestycji i Monitoringu, Budżetu i Finansów oraz prezesem i księgową Zakładu Komunikacji 

Miejskiej 

33. wizycie studyjnej w terenie z pracownikiem Wydziału Utrzymania Mienia Komunalnego w sprawie 

wynajmu garaży od Urzędu Miasta 

 

Sekretarz Miasta Iławy: 

 
1. Zgromadzeniu Związku Gmin Kanału Elbląskiego i Pojezierza Iławskiego 

2. Szkoleniu: "Co powinien zawierać raport o stanie gminy, aby na jego podstawie rada mogła 

skutecznie podjąć uchwałę w sprawie udzielenia wotum zaufania dla wójta" 

3. Posiedzeniu sądu konkursowego 

Wydział Komunikacji Społecznej 

1. W okresie międzysesyjnym Wydział zajmował się zbieraniem i przygotowaniem materiału 

tekstowego i zdjęciowego do prasowych kolumn samorządowych dwóch wydań Gazety Iławskiej 

("Wieści  

z iławskiego ratusza" wyd. 29.03.2019 r. oraz 19.04.2019 r.) i jednego wydania Kuriera Iławskiego 

(„Kurierem z miasta”, wyd. 03.04.2019 r.).  
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2. Trwają prace nad przygotowaniem Lotniczej Majówki Iława 2019, w tym:  

• dopracowanie programu Lotniczej Majówki 2019, zebranie logotypów sponsorów  

i współorganizatorów- zlecenie zaprojektowania plakatu, i ulotki informacyjnej,  

• promocja w Internecie na oficjalnej stronie lotnicza.ilawa.com.pl, ilawa.pl oraz na profilu na 

facebooku @lotnicza.ilawa, bieżąca publikacja informacji dot. programu oraz komunikatów 

dla uczestników;  

• promocja w mediach: przygotowanie spotów zapraszających na imprezę w Radiu Eska  

( zasięg lokalny i wojewódzki) oraz Meloradiu (promocja o zasięgu lokalnym oraz  

w innych miastach: Gdańsku, Toruniu, Bydgoszczy oraz województwie warmińsko-

mazurskim); promocja w Internecie (stały baner na portalu infoilawa.pl oraz ilawa.wm.pl)  

• przygotowanie i rozesłanie notki prasowej dot. imprezy do wszystkich mediów krajowych w 

tym także do portali i magazynów lotniczych  

• opracowanie regulaminu i formularza akredytacji prasowych dla przedstawicieli mediów 

 i spottersów (pasjonatów fotografii lotniczej). 

• ogłoszenie pierwszych komunikatów dla mieszkańców i gości, którzy mają zamiar 

przyjechać na Lotnicza Majówkę  

• sporządzenie listy pilotów oraz zakwaterowanie ich,  

• sporządzenie listy wystawców oraz zaplanowanie i rozmieszczenie stoisk  

na terenie pokazów. 

 

3. Podpisano dwie umowy o dzieło na przekazanie utworów fotograficznych historycznej Iławy  

z prawami do wykorzystania na wystawy, do różnego rodzaju publikacji i broszur oraz kampanii 

internetowych, a także m.in. na wystawę w ratuszu podczas Nocy Muzeów 18 maja. 

4. Przygotowano i wysyłano życzenia Burmistrza Miasta Iławy i Przewodniczącego Rady Miejskiej  

w Iławie oraz zlecenia publikacji w prasie lokalnej oraz na portalach internetowych ilawa.wm.pl  

i infoilawa.pl 

5. Wydział prowadził współpracę z magazynem „Świat. Podróże. Kultura”- 2 miesięcznik, wydanie 

maj/czerwiec. Była to promocja Iławy i najważniejszych imprez kulturalnych, sportowych w mieście,  

w sezonie 2019.  Wydanie liczyło nakład 44 000 sztuk, bezpłatną dystrybucję na 4 lotniskach  

w Polsce, sieci autokarów Polonus, Informacji Turystycznej 4 i 5-gwiazdkowych hoteli, Dworca 

Warszawa Zachodnia.  Wydanie było opublikowane w wersji polskiej i angielskiej.  

6. W dn. 29.03., 02.04 i 03.04.2019 r. razem ze Szkołą Podstawową nr 5 realizowany 

 był program Laboratorium. Uczniowie klas 3 gimnazjum oraz 7 i 8 podstawówki, zapoznawali 

 się z stanowiskami pracy w Urzędzie Miasta.   
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Głównym celem programu wspomagania uczniów w wyborze zawodu „Laboratorium”  

jest umożliwienie młodzieży poznania naturalnego środowiska pracy poprzez wizyty  

w przedsiębiorstwach, a tym samym nabycie wiedzy o różnych zawodach.  

7. W dn. 21.04.2019 r. minął termin składnia ofert do konkursu na realizację zadania publicznego  

z zakresu kultury. Wydział odpowiedzialny jest za całą procedurę, łącznie z oceną formalną  

i merytoryczną. W dn. 03.04.2019 r. wywieszono informację o rozstrzygnięciu otwartego konkursu 

ofert na wykonanie zadania publicznego z zakresu kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa 

narodowego ze środków budżetu Miasta Iławy w roku 2019. Przygotowano umowy na realizację 

zadania publicznego.  

8. Wydział przygotował zaproszenia i zorganizował coroczne Spotkanie Wielkanocne Burmistrza 

Miasta z Kombatantami, członkami Związku Sybiraków i członkami Związku Inwalidów Wojennych 

Oddziału w Iławie.  

9. Wydział razem z Burmistrzem Miasta zainicjował spotkanie radnych z przedstawicielami 

Zachodniomazurskiej Lokalnej Organizacji Turystycznej. Spotkanie to obyło  

się w dn.16.04.2019 r. Wszyscy radni, którzy nie mogli wziąć udział w spotkaniu mają możliwość 

zapoznania się z prezentacją ZLOT, która dostępna jest w Biurze Rady Urzędu Miasta.  

10. Wydział pracuje nad promocją Iławy w kolorowankach kolportowanych na terenie całej Polski  

w ramach akcji edukacyjno – promocyjnej: „ Inspiracje na wakacje”. 

11. Wydział zlecił wykonanie 4 statuetek szklanych 3D dla laureatów I Konkursu na Instrumenty Dęte  

im. Bogdana Olkowskiego. Konkurs odbywa się pod patronatem Burmistrza Miasta Iława. 

12. Wydział pracuje nad promocją miasta na łamach dodatku do Gazety Wyborczej „Warmia  

i Mazury” zapraszają. Jest to folder turystyczny wyd. kwiecień 2019.  

13. Wydział rozpoczął współpracę z TVS. Jest to promocja miasta, jako Przyjaznego Brzegu dla całej 

rodziny, na antenie Telewizji Silesia. Trzydniowy program ( 10.05. -11.05. - 12.05.2019 r.) – wejścia 

na żywo z Iławy promujące różne atrakcje miasta i najbliższej okolicy.   

14. Wydział dokonał zmiany grafik na 4 przystankach autobusowych ( koło Młyna, Szkoły 

Podstawowej 

 nr 4 oraz przy moście kolejowym). Aktualny projekt promuje Lotniczą Majówkę oraz Dni 

Iławy  

i Old Jazz Mereting.  

Wydział Utrzymania Mienia Komunalnego  

 

1. W dn. 29.03.2019 r. ogłoszono przetarg na remonty i konserwację miejskiej sieci kanalizacji 

deszczowej na terenie Iławy 
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2. W dn. 16.04.2019 r. podpisano umowę na wykonanie oznakowania poziomego ulic miasta Iławy 

zarządzanych przez Burmistrza Miasta Iławy 

Wartość zamówienia brutto: 75.891,00 zł 

Wykonawca: P.H.U. DARO Dariusz Linowski, Warpalice18, 87-340 Osiek 
3. W dn. 16.04.2019 r. podpisano umowę na utrzymanie i konserwację terenów zieleni miejskiej  

na obszarze miasta Iławy – sektor III – POŁUDNIE 

Wartość zamówienia brutto: 193.175,00 zł 

Wykonawca: WZUiPH „SPOMER” sp. z o.o., ul. Biskupska 7, 14-200 Iława 
 

4. W dn. 23.04.2019 r. podpisano umowę na naprawy (remonty) nawierzchni utwardzonych dróg  

i chodników administrowanych przez Burmistrza Miasta Iławy w roku 2019: 

• część 1 – remonty nawierzchni utwardzonych dróg i chodników ulic Iławy 

Wartość zamówienia brutto: 299.927,50 zł 

Wykonawca: WZUiPH „SPOMER” sp. z o.o., ul. Biskupska 7, 14-200 Iława 

• część 2 – remonty oznakowania pionowego 

Wartość zamówienia brutto: 60.150,00 zł 

Wykonawca: WZUiPH „SPOMER” sp. z o.o., ul. Biskupska 7, 14-200 Iława 

Wydział Planowania, Inwestycji i Monitoringu 

1. W dn. 25.03.2019 r. podpisano trzy umowy z Energetyką Cieplną sp. z o.o. w Iławie o wykonanie 

przyłączy cieplnych do termomodernizowanych  budynków mieszkalnych: 

• ul. Jasielska 1 B-C na kwotę 10 157,34 zł 

• ul. Jasielska 2 na kwotę 8 711,34 zł 

• ul. Jasielska 4 na kwotę 14 554,81 

2. W dn. 27.03.2019 r. Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej poinformował,  

iż Gmina Miejska Iława została zakwalifikowana do dofinansowania, jako projekt podstawowy  

w konkursie o środki pochodzące z Programu Operacyjnego Infrastruktura 

 i Środowisko 2014-2020 na realizację Projektu "Poprawa systemu gospodarowania wodami 

opadowymi na terenie miasta Iławy". Wartość ogólna Projektu, to 10,013 mln zł, wnioskowane 

współfinansowanie, to 6,5 mln zł. Zakres rzeczowy obejmuje 4 zadania:  

Zadanie 1: Budowa kanalizacji deszczowej od ul. Gdańskiej do ul. Nowomiejskiej  

- etap I (odprowadzenie wód opadowych i roztopowych z kanalizacji deszczowej do stawu  

przy ul. Gdańskiej w Iławie) - zadanie już zrealizowane. 



 30 

Zadanie 2: Budowa kanalizacji deszczowej na terenach po byłych Zakładach Przemysłu 

Ziemniaczanego w Iławie (Osiedle Żołnierzy Wyklętych) - zadanie do realizacji w latach  

2020-2021 

Zadanie 3: Uregulowanie stosunków wodnych - zalewisko Marzyńsko przy ul. Wojska Polskiego 

 w Iławie - zadanie do realizacji w latach 2019-2020 

Zadanie 4: Budowa kanalizacji deszczowej od ul. Gdańskiej do ul. Nowomiejskiej 

 - etap II (odprowadzenie wód opadowych i roztopowych z kanalizacji deszczowej do Jez. Jeziorak 

Mały poprzez przepust pod torami E-65 w ul. Nowomiejskiej w Iławie) - zadanie do realizacji w roku 

2021. 

3. W dn. 10.04.2019 r. podpisano umowę z wykonawcą robót Niebieskie Migdały Bartłomiej Kraweć 

 z siedzibą ul. Kościuszki w Iławie na wykonanie „Budowa drogi wraz z uzbrojeniem w rejonie  

SSE w Iławie- wykonanie drogi z płyt drogowych” Wartość robót wynosi 836.000 zł. Termin realizacji 

do dnia 30.06.2019 r. 

4. W dn. 10.04.2019 r. odebrano dokumentację projektową na wykonanie wyniesienia układu 

pomiarowego instalacji elektrycznej w szkole podstawowej nr 2 w Iławie na kwotę 2 952,00 zł. 

5. W dn. 11.04.2019 r. odebrano 3 szt. łodzi szkoleniowo-regatowych typu LASER zakupionych 

 dla obiektu Ekomariny w Iławie w ramach realizowanego Projektu "Rozwój zaplecza pozaszkolnych 

form szkoleń żeglarskich w oparciu o Ekomarinę w Iławie".  

6. W dn. 11.04.2019 r. pracę rozpoczął sąd konkursowy. Konkurs architektoniczny dotyczy 

"Opracowania koncepcji zespołu budynków oświatowych przedszkola i szkoły podstawowej  

we wschodniej części miasta Iławy". Zostało złożonych 8 prac. Ogłoszenie wyników konkursu 

nastąpi 26.04.2019 r. 

7. W dn. 15.04.2019 r. odbyła się kontrola trwałości produktów i rezultatów Projektu pn. "Poprawa 

bezpieczeństwa ekologicznego poprzez wyposażenie OSP w samochód ratownictwa ekologicznego 

w Iławie"., realizowanego przez Gminę Miejską Iława w ramach 

 RPO WiM na latach 2007-2013.  

Ośrodek Psychoedukacji, Profilaktyki, Uzależnień i Pomocy Rodzinie 
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1. W okresie sprawozdawczym odbyły się:  

I. trzy posiedzenia Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie –  

26.03.2019 r. oraz 09.04. i 16.04.2019 r., 

II. jedno posiedzenie Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

– 03.04.2019 r. 

2. Wydarzenia, które odbyły się w okresie sprawozdawczym: 

I. 03.04.2019 r. zespół kontrolujący z Wydziału Polityki Społecznej Warmińsko  

– Mazurskiego Urzędu Wojewódzkiego w Olsztynie przeprowadził kompleksową kontrolę w 

przedmiocie realizacji zadań własnych Urzędu Miasta Iławy z zakresu przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie. Kontrola zakończona oficjalnym spotkaniem zespołu kontrolującego z 

p. Dawidem Kopaczewskim – Burmistrzem Miasta Iławy, Ireną Kasprzycką  

– Dyrektorem MOPS oraz Katarzyną Pisarską przedstawicielką OPPUiPR, która 

jednocześnie pełni funkcję Wiceprzewodniczącej Zespołu Interdyscyplinarnego  

ds. przeciwdziałania przemocy w rodzinie.  

II. 07.04.2019 r. w Kinoteatrze "Pasja" odbyła się druga projekcja "Kultowych bajek" (pierwsza 

miała miejsce 03.03.2019 r. o godz.12: 30). Działanie ma charakter profilaktyczny i daje 

możliwość wspólnego spędzania wolnego czasu wszystkim rodzinom. Seanse odbywają się 

w każdą pierwszą niedzielę miesiąca o godz. 12: 30. Czas trwania jednej projekcji filmowej 

to ok 40-50 minut. W programie znajdą się popularne tytuły takie jak: Reksio, Bolek i Lolek 

czy Porwanie Baltazara Gąbki. Wstęp na seans jest darmowy, a liczba miejsc ograniczona. 

Dotychczas podczas obydwu wydarzeń zapełniona została sala kinowa (220 miejsc).  

III. Od 08.04. – 19.04.2019 r. w OPPUiPR zostały zorganizowane zajęcia dla dzieci z klas 

 II Szkoły Podstawowej nr 4 w Iławie – pomocy w zapewnieniu dzieciom opieki podczas 

strajku nauczycieli. W zajęciach uczestniczyło ok. 15 dzieci. 

IV. W ramach projektu "Aktywni Rodzice – Aktywne Dziecko" w okresie sprawozdawczym 

odbyły się cykliczne zajęcia z Psychoedukacji dla dorosłych. Dzieci dwa razy  

w tygodniu (wtorek i czwartek) uczestniczyły w zajęciach z elementami socjoterapii oraz 

w profilaktyczno – wychowawczych. Projekt współfinansowany przez Unię Europejską  

ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Warmińsko – Mazurskiego na lata 2014-2020.  

V. W ramach działań profilaktyczno – wychowawczych w Ośrodku Psychoedukacji, 

przeprowadzono warsztaty dla dzieci i młodzieży z iławskich szkół: – „Jedno życie 

 – Jedna szansa" – 4 klasy ze Szkoły Podstawowej nr 4 w Iławie 



 32 

Iławskie Centrum Sportu, Turystyki i Rekreacji 

• 27.03.2019 r. – XXII Międzyprzedszkolne Igrzyska Sportowe (impreza 

 współorganizowana) 

 Miejsce: Hala Sportowo - Widowiskowa 

• 27.03.2019 r. – Turniej Finałowy Iławskiej Ligi Tenisa Stołowego Sezon 2018/2019 

 Miejsce: sala sportowa ul. Asnyka 3 B 

• 30.03.2019 r. – mecz 23. kolejki II ligi piłki ręcznej ITS Jeziorak Iława – KS Szczypiorniak 

 Olsztyn 

 Miejsce: Hala Sportowo - Widowiskowa 

• 01.04.2019 r. – Turniej Rejonowy Szkół Podstawowych w Piłce Siatkowej Dziewcząt 

 Miejsce: Hala Sportowo - Widowiskowa 

• 03.04.2019 r. – Turniej Rejonowy Szkół Ponadgimnazjalnych w Piłce Nożnej Dziewcząt 

 Miejsce: Hala Sportowo - Widowiskowa 

• 06.04 - 07.04.2019 r. – Ogólnopolska Wystawa Psów Rasowych (impreza 

 współorganizowana) 

 Miejsce: Hala Sportowo - Widowiskowa 

• 10.04.2019 r. – Regionalny Turniej Olimpiad Specjalnych w Badmintonie (impreza 

 współorganizowana) 

 Miejsce: Hala Sportowo - Widowiskowa 

• 13.04.2019 r. – Turniej Piłki Siatkowej w ramach akcji propagującej wiedzę na temat 

 autyzmu „Iława Na Niebiesko” (impreza współorganizowana) 

 Miejsce: Hala Sportowo - Widowiskowa 

• 13.04.2019 r. - mecz 25. kolejki II ligi piłki ręcznej ITS Jeziorak Iława – KS Tytani 

 Wejherowo 

 Miejsce: Hala Sportowo - Widowiskowa 

• 14.04.2019 r. – kabaret PARANIENORMALNI (impreza zewnętrzna) 

 Miejsce: Hala Sportowo - Widowiskowa 

• 15.04. - 16.04.2019 r. – Finał Wojewódzki Ogólnopolskiego Turnieju Dziewcząt  

i  Chłopców „Z Podwórka na Stadion o Puchar Tymbarku” (impreza współorganizowana)  

 Miejsce: Stadion Miejski 

• 16.04.2019 r. – spotkanie organizacyjne z przedstawicielami iławskich służ dotyczące 

 zabezpieczenia III Majówki Lotniczej – Iława 2019 

 Miejsce: Hala Sportowo - Widowiskowa 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 
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Działalność Domu Dziennego Pobytu 

W dn. 02.04.2019 r. przeprowadzone zostały warsztaty witrażowe dla pensjonariuszy Dziennego Domu 

przez pana Ryszarda Pyrzowskiego. W warsztatach wzięło udział 18 seniorów. 

W dn. 09.04.2019 r. odbyło się spotkanie z przedstawicielem Komendy Powiatowej Policji w Iławie  

i pensjonariuszami Domu Dziennego Pobytu. Głównym celem spotkania było przede wszystkim 

uwrażliwienie seniorów na sytuacje, w których mogą stać się ofiarą przestępstwa, zwiększenie 

świadomości osób starszych o tego typu zjawiskach i przekazanie informacji, jak postępować w 

przypadku zagrożenia. W spotkaniu wzięło udział 24 seniorów. 

 

Działania MKIS-CAL 

1. W okresie międzysesyjnym odbyły się: 

• zajęcia rekreacyjno-sportowe z elementami samoobrony i profilaktyki zachowań 

 ryzykownych wśród młodzieży z cyklu "Nie bądź ofiarą" (przemocy, uzależnień, 

 nieodpowiedzialnego zachowania) (M. Brzozowski)  

• zajęcia dziennikarskie - redagowanie gazetki ściennej "CALineczka" (M. Brzozowski)  

• działania z zakresu wsparcia edukacyjnego - przygotowanie do testów  

 (M.  Brzozowski)  

• działania z zakresu wsparcia psychologicznego (M. Nierzwicka)  

• zajęcia sportowe - gimnastyka, stretching, fitness z trenerem personalnym (Sybilla Bąk)  

• warsztaty taneczne - taniec nowoczesny, break dance i hip-hop z trenerem (Snappy)  

• zajęcia wokalno-muzyczne (M. Brzozowski)  

• pokaz i warsztaty "Nunchaku Freestyle" - spotkanie ze złotym medalistą mistrzostw 

Malta  2019 (A. Grabski)  

Iławskie Centrum Kultury 

1. W dn. 25.03.2019 r. w Kinoteatrze "Pasja" odbyło się spotkanie autorskie z Marcinem Mellerem, 

dziennikarzem radiowym i telewizyjnym, publicystą oraz podróżnikiem. Tematem spotkania była 

Gruzja.  

2. W dn. 07.04.2019 r. w Kinoteatrze "Pasja" odbyła się projekcja filmów dla dzieci pod hasłem 

"kultowe Bajki": 

• Reksio 

• Porwanie Baltazara Gąbki 

• Bolek i Lolek 

• Miś Kudłatek 
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3. W dn. 15.04.2019 r. w Kinoteatrze "Pasja" odbył się Koncert Wiosenny w wykonaniu uczniów 

Państwowej Szkoły Muzycznej. 

Miejska Biblioteka Publiczna 

• 26.03.2019 r. – Spotkania z Bajką – „Wiercipałka szuka wiosny” – 20 osób 

Mejsce: Filia Nr 2 

• 27.03.2019 r – Skarbczyk Wyobraźni „Dlaczego Panda?” – 11 osób 

Miejsce: Filia Nr 2 

• 28.03.2019 r – Spotkania z Bajką – „Wiercipałka szuka wiosny” – 20 osób 

Miejsce: Filia Nr 2 

• 28.03.2019 r – Spotkania z Książką – 32 osoby 

Miejsce: Szkoła Podstawowa Nr 3 

• 29.03.2019 r – Lekcja Biblioteczna – „Książka moim przyjacielem” – 40 osób 

Miejsce: Oddział dla Dzieci 

• 29.03.2019 r – Język niemiecki – grupa początkująca – 7 osób 

Miejsce: Pracownia Komputerowa 

• 29.03.2019 r – Wernisaż prac studentów 2 i 3 roku UWM „Przestrzenie”– 53 osoby 

Miejsce: Oddział dla Dzieci 

• 30.03.2019 r - Iławski Klub Szachowy „Fart” – 16 osób 

Miejsce: Pracownia Komputerowa 

• 02.04.2019 r – Międzynarodowy Dzień Książki dla Dzieci – 37 osób 

Miejsce: Ząbrowo 

• 02.04.2019 r – Międzynarodowy Dzień Książki dla Dzieci – 22 osoby 

Miejsce: Przedszkole „Majka” 

• 04.04.2019 r – Skarbczyk Wyobraźni „Księżniczka Peppa” – 10 osób 

Miejsce: Filia Nr 2 

• 04.04.2019 r – Wycieczka biblioteczna – 40 osób (SP Gałdowo) 

Miejsce: Oddział dla Dzieci 

• 04.04.2019 r – Skarbczyk Wyobraźni „Jak powstaje książka” – 16 osób 

Miejsce: Filia Nr 2 

• 04.04.2019 r – Spotkanie z książką  „Tradycje i obyczaje świąteczne” – 31 osób 

Miejsce: Oddział Szkoła Podstawowa Nr 3 

• 05.04.2019 r – Warsztaty dla dzieci „Książka Twoim Przyjacielem” – 50 osób 

Miejsce: Przedszkole „Guguś” 

• 05.04.2019 r – Język niemiecki dla początkujących – 9 osób 
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Miejsce: Pracownia Komputerowa 

• 05.04.2019 r – Dyskusyjny Klub Książki dla Dzieci „Aksamitny królik” Margery Williams 

– 6 osób 

Miejsce: MBP  

• 05.04.2019 r – Spotkanie Koła Polskiego Związku Filatelistów – 4 osoby 

Miejsce: Pracownia Komputerowa 

• 19.03.2019 r – Iławski Klub Szachowy „Fart” – 14 osób 

Miejsce: Pracownia Komputerowa 

• 09.04.2019 r – Dyskusyjny Klub Książki „Bolało jeszcze bardziej” - 7 osób 

Miejsce: Dyrektor 

• 10.04.2019 r – Przygotowanie zawodowe bibliotekarzy  

Miejsce: Biblioteka w Ząbrowie 

• 11.04.2019 r – Nagroda Mecenasa IbukLibry dla Powiatu Iławskiego 

Miejsce: Centrum Sztuki Współczesnej - Warszawa 

• 12.04.2019 r – Przygotowanie zawodowe bibliotekarzy  

Miejsce: Biblioteka w Lasecznie 

• 13.04.2019 r – Iławski Klub Szachowy „Fart” – 12 osób 

Miejsce: Pracownia Komputerowa 

• 16.04.2019 r – Warsztaty z elektronicznego udostępnianie zbiorów dla Miejskiej Biblioteki 

Publicznej w Brodnicy 

Miejsce: MBP 

• 16.04.2019 r – Dyskusyjny Klub Książki – „Słodycz zapomnienia” Kristin Harmel – 11 osób 

Miejsce: Wypożyczalnia dla Dorosłych 

• 18.04.2019 r – Skarbczyk Wyobraźni „Gdzie są kluczyki” – 19 osób 

Miejsce: Filia Nr 2 

• 01.04.2019 r – Klub Mam i Malucha „Ozdoby wielkanocne” – 20 osób 

Miejsce: Oddział dla Dzieci 

Wystawy: „Międzynarodowy Dzień Książki dla Dzieci”, „Przestrzenie”, „Tradycje i obyczaje Świąt 

Wielkanocnych”,  

Ponadto ogłoszono Powiatowy Konkurs Plastyczny „Podwodny świat – zaprojektuj okładkę”, 

przeprowadzono 8 warsztatów z obsługi komputera, w których wzięło udział 23 osoby oraz zajęcia z 

języka angielskiego i niemieckiego, w których uczestniczyło 627 osób.  

Ogółem w okresie sprawozdawczym w Miejskiej Bibliotece Publicznej odbyły się 31 działań.  

We wszystkich formach uczestniczyło 1 157 osób.  
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Iławskie Wodociągi 

Trwa realizacja zadania inwestycyjnego pn. Budowa wiaty do składowania wysuszonych w słonecznej 

suszarni osadów pościekowych na oczyszczalni ścieków w Dziarnach. Koszt zadania to 2 981 030, 10 

zł brutto. Termin wykonania - do dnia 31.12. 2019 r.. 

W dyskusji nad powyższym głos zabrali: 

Radna Ewa Jackowska poprosiła o omówienie spotkania z panem Wierzbowskim z LPB i wizyty 

studyjnej przy Biskupskiej 12. 

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski  powiedział, że pierwsze spotkanie dotyczyło budynku przy 

ul. Wyszyńskiego, stanowiącego jego własność i będącą w jego zarządzie, a który można zaadoptować 

w kontekście rozmów ws. muzeum regionalnego- może ten budynek byłby odpowiedni.  

Ulica Biskupska 12- jest tam problem ze  stromym zjazdem do trzech posesji. Nie ma ustanowionej 

służebności drogi i jest propozycja, aby to uregulować i ustanowić służebność. Niestety mieszkańcy nie 

odpowiedzieli na ten apel i nie są zainteresowani taką służebnością. Teren traktowany jest jako las i nie 

ma tam wytyczonej drogi i planów na kładzenie polbruku. Obecnie mieszkańcy korzystają z tej drogi bez 

ustalenia służebności. Po ustaleniu służebności, ta droga byłaby do zagospodarowania przez 

mieszkańców.  

Radna Elżbieta Prasek zapytała o spotkania: 

- z dyrektorem PTTK ws. pomostów dla kajakarzy przy wyspie młyńskiej,  

- ws. miejskich placów zabaw – czy dotyczy to ich złego stanu, 

- z załogą żłobka,  

-ws. przetargu na remonty sieci kanalizacyjno deszczowej czy dotyczyło problemów z zalewaniem 

ulic podczas ulew. 

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski  powiedział, że PTTK złożyło wniosek o możliwość budowy 

pomostu dla wędkarzy na jeziorze, inna organizacja chce dla kajakarzy. Wystosowano wniosek do 

„Wód Polskich” o zgodę. Jeśli będzie zgoda to będą poszukiwania możliwości sfinansowania budowy 

pomostu. Wnioski są ze sobą połączone. 

Firma na spotkaniu ws. placów zabaw przedstawiała swoje możliwości ws. doposażenia miejskich 

placów zabaw, głównie przy żłobku.  

Zastępca Burmistrza Dorota Kamińska powiedziała, że jeszcze za wcześnie na nabór do żłobka. 

Rozmowa dotyczyła warunków zatrudnienia kadry z dotychczasowego żłobka. Wybór dyrektora żłobka 

odbędzie się prawdopodobnie w okresie wakacyjnym. Będzie on koordynował prace remontowe czy 

modernizacyjne. Naborem kadry będzie się również zajmował dyrektor. Żłobek nie ruszy we wrześniu, 

nabór będzie prowadzony do grup istniejących. Do nowych grup bliżej końca roku. Żłobek będzie 

pracował w godzinach potrzebnych mieszkańcom- 8 godzin to minimum projektowe.  
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Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski  powiedział, że przetarg o który pyta radna,  dotyczy 

konserwacji istniejącej sieci kanalizacyjno-deszczowej. 

Radny Dariusz Rozborski zapytał o spotkanie z przedstawicielem GDDKiA 

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski  powiedział, że spotkanie odbyło się z inicjatywy IPB ws. 

uregulowania zjazdu z inwestycji IPB przy ul. Kościuszki za biblioteką. Miał być jeden zjazd, GDDKiA 

poprosiła o dwa. Spotkanie miało na celu przekonanie GDDKiA, że zaproponowane przez nich 

rozwiązania można rozwiązać inaczej z większa korzyścią dla mieszkańców i inwestycji. 

Radny Tomasz Woźniak zapytał o spotkanie z przedstawicielami Warmińskiej Ligi Wraków – 

mieszkańcy Osiedla Słonecznego  mają obawy jak bardzo uciążliwe to będzie dla ich codziennego 

funkcjonowania.  

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski  powiedział, że organizatorzy zwrócili się z prośbą o 

znalezienie terenu dla takiej imprezy, takich terenów nie ma zbyt wiele. Zaproponowano teren za 

cmentarzem. Będzie to impreza jednodniowa i działka jest znacznie oddalona od zabudowań. Impreza 

nie powinna być uciążliwa, odbędzie się pod koniec sierpnia lub we wrześniu. Nie będzie to impreza 

cykliczna.  

Radna Elżbieta Prasek powiedziała, że cmentarz przy Piaskowej szybko się zapełnia – czy jest 

szansa na budowę kolumbarium. Należałoby się nad tym zastanowić, jest dużo osób starszych, dzieci 

za granicą, dużo grobów jest zaniedbanych. Kiedy zakładano tam cmentarz, chyba było brane pod 

uwagę miejsce pod kolumbarium.  

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski  powiedział, że cmentarz ma możliwość przesunięcia 

ogrodzenia, bo jest tam jeszcze do tego teren. Temat  kolumbarium przyjmuje jako wniosek do 

rozważenia. 

Radny Ryszard Foryś zapytał czy umowa dotycząca wykonania oznakowania poziomego ulic- czy 

dotyczy ona również osiedli. 

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski  powiedział, że częściowo tak, tych które wymagają 

odnowienia.  

 
Ad.7. Interpelacje i zapytania radnych (na piśmie- zgodnie zart.24 ust.3-7 z dnia 8 marca 1990 

roku o samorządzie gminnym) 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poinformował, że okresie od ostatniej sesji wpłynęły 2 

interpelacje 

 Radny Tomasz Sławiński 

- interpelacja ws. doświetlenia przejścia dla pieszych  na ul. Ostródzkiej 

Radna Ewa Jackowska 
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- interpelacja ws. kompensacyjnego pokrycia utraconych wynagrodzeń przez nauczycieli szkół i 

przedszkoli uczestniczących w strajku 

Treść interpelacji i zapytań wraz z udzielonymi odpowiedziami zamieszczana jest w 

Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej miasta.  

 

Ad. 8. Wnioski mieszkańców Iławy 

 Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że zgodnie z § 31. ust. 1-4 Regulaminu 

Rady Miejskiej w Iławie w  okresie międzysesyjnym nie  było wniosków od mieszkańców z prośbą o 

zabranie głosu na sesji  

  

Ad.9. Komunikaty i oświadczenia 

Radny Tomasz Sławiński powiedział, że w imieniu Zarządu Terenowego PCK, chciałby 

podziękować i wręczyć statuetki radnej Annie Pogodowskiej oraz zastępcy Burmistrza Dorocie 

Kamińskiej za pomoc w organizacji 27 Mistrzostw Pierwszej Pomocy.  

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski powiedział, że chciałby zdementować plotkę rozsiewaną 

na konferencjach prasowych, że w ratuszu pojawił się rzecznik dyscypliny finansów publicznych                     

w związku z działalnością nowego burmistrza. Pojawił się, ale dotyczy to poprzedniej kadencji. 

Radny Adam Żyliński potwierdził, że rzecznik dyscypliny „namierzył” spóźnienie  o dwa tygodnie 

rozliczenia dotacji od wójta na lotniczą majówkę. Po zbadaniu sprawy i udzieleniu wyjaśnień przez 

niego jako byłego burmistrza, komisja orzekająca odstąpiła  od wymierzenia kary i temat zakończono. 

Radny Stefana Hatała zapytał radnego Żylińskiego o sytuacje prawną związaną z oddaniem 

mandatu, bo pytają o to mieszkańcy. 

Przewodniczący Rady Michał Młotek zwrócił uwagę, że jest to punkt „komunikaty i oświadczenia”. 

Prosi o przestrzeganie statutu. Dodał, że może radny Żyliński odpowiedzieć albo nie. 

Radny Adam Żyliński powiedział, że kiedy podjął pracę w ZG „Czyste Środowisko” od razu 

pojawiła się wątpliwość, czy może wykonywać mandat czy nie. Myślał, że to automatycznie się stanie i 

jeśli jest to struktura samorządowa to mandat powinien utracić. Prawnicy ze ZG mieli na ten temat inną 

wykładnię. Komisarz wyborczy stwierdził, że są to kompetencje wojewody. Ostateczną odpowiedzią jest 

brak kolizji prawnej z wypełnianiem mandatu radnego, będąc etatowym pracownikiem związku, 

ponieważ związek ma swoją osobowość prawną i nie jest traktowany jako jednostka samorządu 

terytorialnego.  

Dodał, że w sensie pranym może wykonywać mandat, natomiast wokół całej tej sytuacji jest 

mnóstwo nieprzyjemnej presji i jeszcze nie wie, co zrobi w tej sytuacji. Jest to dla niego bardzo 

nieprzyjemne i kosztowne, jeśli chodzi o psychologię, ma z tym pewien kłopot i przychodzenie na sesje 

nie jest szczytem marzeń. Jest to kłopot o charakterze mentalnym i na dzień dzisiejszy nie podjął w tej 
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sprawie decyzji, ponieważ nie znosi wywierania presji. Te osoby, które to robią, niech się lepiej z tego 

wycofają, bo łatwiej mu będzie podjąć decyzje.  

Przewodniczący Rady Michał Młotek przypomniał, o upływającym jutro terminie składnia 

oświadczeń majątkowych. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Szymański za zgodą przewodniczącego rady poprosił o 

uczczenie chwilą ciszy pamięci znanego i cenionego lekarza Stefana Walkowskiego. 

Chwila ciszy 

 

Ad.10.  Zamknięcie obrad VIII Sesji 

 Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Młotek wobec zrealizowania porządku obrad,                    

o godzinie  16:40 zamknął sesję. 

Szczegółowy przebieg obrad zawiera nagranie audio-video. 

 

     Protokołowała:                                                        Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

  Inspektor  Danuta Drozdowska                                                Michał Młotek 


